
PROTOKÓŁ NR 14/2016
z posiedzenia Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu

z dnia 25 lutego 2016 roku.
Wspólne posiedzenie z Komisją Budżetu i Rozwoju Powiatu

Rozpoczęcie posiedzenia: godz. 10,00
Zakończenie posiedzenia: godz. 14,15.
Miejsce: sala  konferencyjna  Nr  206  Starostwa  Powiatowego  w  Wałbrzychu,  przy 
al. Wyzwolenia 24.
W posiedzeniu udział wzięli:

 Radni Powiatu Wałbrzyskiego ze składu stałej Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu 
wg listy obecności stanowiącej Załącznik nr 1 do protokołu.

 Goście zaproszeni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa po powitaniu Radnych 
oraz  gości  zaproszonych,  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził  quorum  (9  Radnych 
obecnych) niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. Uwagi do proponowanego 
porządku obrad  (porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu)  zgłosiła większość 
radnych, którzy w wyniku dyskusji uznali,  że sprawa wyboru organizacji  pozarządowej do 
prowadzenia Zespołu Placówek Resocjalizacyjnych w Walimiu powinna mieć inny przebieg. 
Radni uznali  również że Zarząd nie przedłożył żadnych dokumentów, które umożliwiły by 
dokonanie wstępnej analizy. Z uwagi na brak informacji niezbędnych do podjęcia tak ważnej 
decyzji, sprawa ta zostanie rozpatrzona na następnym posiedzeniu połączonych Komisji w 
dniu  29  lutego  o  godzinie  7,30.  Wniosek  o  wykreślenie  z  porządku  obrad  pkt.  5  został 
przyjęty przez głosowanie:
Komisja Budżetu: 6 za, 3 przeciw 0 wstrzymujących się (obecnych 9 członków)
Komisja Oświaty: 5 za, 3 przeciw, 0 wstrzymujących się (obecnych 8 członków)

Ad 1. Przez jednomyślne głosowanie (9 za) Komisje zatwierdziły porządek obrad z poprawką 
w następującym brzmieniu:

1. Przyjęcie porządku obrad Komisji.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji wg następującego porządku:

 Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu z dnia 
8.12.2015 roku głosuje Komisja Budżetu i Rozwoju Powiatu

 Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu z dnia 
10.12.2015 roku głosuje Komisja Budżetu i Rozwoju Powiatu

 Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu z dnia 
10.12.2015  roku głosuje  Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji 
Powiatu. 

3. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym.  

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wygaśnięcia 

mandatu radnego.

5. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016r. 

6. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie zmiany uchwały Nr XII/74/15 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 15 grudnia 



2015  roku  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Powiatu 
Wałbrzyskiego na lata 2016-2026.

7. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie przyjęcia  niektórych  zadań  publicznych  z  zakresu  administracji  rządowej 
dotyczących przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2016 roku.

8. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie zaliczkowego uruchomienia środków finansowych z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku.

9. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie  powierzenia  Gminie  Walim  realizacji  zadania  publicznego  z  zakresu 
pozimowego sprzątania dróg z materiałów uszorstniających oraz koszenia poboczy 
dróg powiatowych w granicach administracyjnych gminy Walim.

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie powierzenia 

Gminie Głuszyca  realizacji zadania publicznego  z zakresu pozimowego sprzątania 
dróg  z  materiałów  uszorstniających  oraz  oczyszczenia  rowów  przydrożnych  przy 
drogach  powiatowych w granicach administracyjnych gminy Głuszyca.

11. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie powierzenia  Gminie Stare Bogaczowice  realizacji  zadania  publicznego z 
zakresu pozimowego sprzątania dróg z materiałów uszorstniających oraz koszenia 
poboczy  i  oczyszczenia  rowów  przydrożnych  dróg  powiatowych  w  granicach 
administracyjnych gminy Stare Bogaczowice.

12. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie powierzenia Gminie Czarny Bór  realizacji zadania publicznego  z zakresu 
pozimowego sprzątania  dróg z materiałów uszorstniających oraz koszenia poboczy i 
oczyszczenia rowów przydrożnych dróg powiatowych w granicach administracyjnych 
gminy Czarny Bór.

13. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie przyjęcia Powiatowego programu oddziaływań korekcyjno - edukacyjnych dla 
osób stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Wałbrzyskim na lata 2016 – 2018.

14. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą Czarny Bór budowy chodnika przy 
drodze powiatowej nr 3367 D w Witkowie.

15. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą Mieroszów budowy chodnika przy 
drodze powiatowej 3399 D w Mieroszowie.

16. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie  wspólnej  realizacji  i  finansowania  z  Gminą  Stare  Bogaczowice  budowy 
chodników przy drodze powiatowej nr 3464 w Starych Bogaczowicach.

17. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie wspólnej realizacji  i  finansowania z Gminą Walim budowy chodników przy 



drodze  powiatowej  nr  3375  D  w  Walimiu  i  drodze  powiatowej  nr  2882  D  w 
Dziećmorowicach. 

18. Rozpatrzenie  i  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w 

sprawie przystąpienia Powiatu Wałbrzyskiego do Stowarzyszenia Haus Schlesien z 
siedzibą w Koenigswinter. 

19. Zatwierdzenie sprawozdania z działalności  Komisji  Budżetu i  Rozwoju Powiatu za 

2015r. (zakres Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu).

20. Zatwierdzenie  sprawozdania  z  działalności  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i 

Promocji Powiatu za 2015r (zakres Komisji  Oświaty, Polityki Społecznej i  Promocji 
Powiatu).

21. Informacja  na  temat  przeprowadzonych  kontroli  finansowych  w  2015  roku  – 

omówienie występujących nieprawidłowości i zaleceń pokontrolnych (zakres Komisji 
Budżetu i Rozwoju Powiatu).

22. Omówienie przyjętych do realizacji inwestycji na 2016 rok (zakres Komisji Budżetu i 

Rozwoju Powiatu).

23. Sprawozdanie z działalności  Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego przy 

Staroście  za  2015  rok  (zakres  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji 
Powiatu).

24. Informacja nt. udzielonych w 2015 roku świadczeń z tytułu pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli (zakres Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu).

25. Sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych 

stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  prowadzonych  przez  jednostkę 
samorządu  terytorialnego  (zakres  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji 
Powiatu).

26. Opiniowanie wniosków o stypendia sportowe dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki 

sportowe  w  2015  roku  (zakres  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji 
Powiatu).

27. Opiniowanie wniosków o nagrody i  wyróżnienia dla osób fizycznych za osiągnięte 

wyniki sportowe oraz dla trenerów i innych osób wyróżniających się osiągnięciami w 
działalności  sportowej  w 2015 roku (zakres Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i 
Promocji Powiatu).

28. Sprawy różne. 

Ad 2.   
 Protokół z posiedzenia Komisji  Budżetu i  Rozwoju Powiatu z dnia 8.12.2015 roku 

został  przyjęty  w  wyniku  głosowania  przez  członków Komisji  Budżetu  i  Rozwoju 
Powiatu: 9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (9 radnych obecnych na sali).



 Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu z dnia 10.12.2015 roku 
został  przyjęty  w  wyniku  głosowania  przez  członków Komisji  Budżetu  i  Rozwoju 
Powiatu: 9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (9 radnych obecnych na sali).

 Protokół  z  posiedzenia  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu 
z dnia 10.12.2015 roku: został przyjęty w wyniku głosowania przez członków Komisji 
Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu: 9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 
się (9 radnych obecnych na sali).

Ad 3.
Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  Józef  Piksa poinformował,  że 
dokumentacja w przedmiotowej sprawie była udostępniona radnym na repozytorium a w jej 
skład wchodziły: 
1. wniosek Prezesa Uzdrowiska Szczawno – Jedlina Pawła Skrzywanka;

2. projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego  sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie 
stosunku pracy z radnym  (stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

3. pismo złożone przez Radnego Arkadiusza Muchę odnoszące się do argumentów ujętych 
we wniosku pracodawcy.. 

Przewodnicząca  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Dorota  Piotrzkowska odczytała 
uzasadnienie  do  projektu  uchwały,  którego  treść  odnosiła  się  do  argumentów 
przedstawionych  we  wniosku  Prezesa  Pawła  Skrzywanka.  Przewodnicząca  Rady 
poinformowała,  że  Prezes  Uzdrowiska  Szczawno  –  Jedlina  został  zaproszony  na 
posiedzenie  Komisji  i  Sesję  jednak  z  uwagi  na  zbieżność  terminów  wynikających  z 
obowiązków prezesa nie mógł przybyć na dzisiejsze spotkanie. Wspomniała również, że jest 
bezpośrednią przełożoną w pracy Pana Arkadiusza Muchy i z uwagi na ten fakt nie będzie 
wyrażała  własnego  stanowiska  w  tej  sprawie  i  prosi  o  nie  zadawanie  jej  pytań  w  tym 
zakresie. 
W dyskusji udział wzięli:
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski zaapelował do  radnych aby 
nie wyrażali zgody na rozwiązanie z radnym stosunku pracy, a tym samym nie powiększali  
bezrobocia w Powiecie Wałbrzyskim. 
Starosta  Wałbrzyski  Jacek  Cichura stwierdził,  że  nie  zgadza  się  z  zarzutami,  które 
przedstawił  pracodawca radnego i  uważa,  że zwolnienie radnego ma podtekst  polityczny 
czyli ściśle związany z wykonywanym mandatem radnego.
Więcej uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie   wyrażenia zgody na rozwiązanie 
stosunku pracy z radnym.

 W wyniku głosowania 3 za, 6 przeciw, 0 wstrzymujących się (9 Radnych obecnych) 
Komisja Budżetu i Rozwoju Powiatu wydała  negatywną opinię do projektu uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie   wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku 
pracy z radnym.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek  poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie 
wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym.

 W wyniku głosowania 3 za, 6 przeciw, 0 wstrzymujących się (9 Radnych obecnych) 
Komisja Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu wydała negatywną opinię do 



projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie    wyrażenia  zgody  na 
rozwiązanie stosunku pracy z radnym.

Ad 4
Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  Józef  Piksa poinformował,  że 
dokumentacja w przedmiotowej sprawie była udostępniona radnym na repozytorium a w jej 
skład wchodziły: 
1. Pisma Zarządu w sprawie złamania zakazu wykonywania działalności na mieniu powiatu 

przez radnego Marka Tarnackiego
2. Wyjaśnienia radnego Marka Tarnackiego

3. Skarga Marka Tarnackiego na działania Zarządu

4. Pisma Zarządu z dnia 22.02.2016r + notatki służbowe oraz mapy;

5. Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego 
Marka Tarnackiego (stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

Radny Leonard Górski opuścił salę obrad (8 członków komisji oświaty, Polityki Społecznej 
i Promocji Powiatu obecnych) 
W dyskusji udział wzięli:
Radny  Jarosław  Buzarewicz uznał,  że  takie  różnice,  które  zostały  przedstawione  w 
dokumentach Zarządu mogą stanowić błąd geodezyjny gdyż wielokrotnie do takich sytuacji 
dochodziło. 
Radny  Marek  Tarnacki poinformował,  że  od  dłuższego  czasu  trwa  nagonka  Zarządu 
Powiatu  na  jego  osobę.  Przypomniał,  że  poszczególni  członkowie  Zarządu  w  ciągu 
ostatniego  miesiąca  udzielili  8  wywiadów telewizyjnych  dotyczących  spraw Pana  Marka 
Tarnackiego naruszając w nich jego dobre imię. Dotychczasowe działania Zarządu w tym 
zakresie należy zakwalifikować jako ewidentne przekroczenie kompetencji przez członków 
Zarządu  poprzez  naruszenie  ustawy  o  ochronie  danych  osobowych  ujawniając  dane 
naruszono  moje  dobra  osobiste.   Wspomniał,  że  w  związku  z  tymi  okolicznościami 
korzystając  z  prawa  ochrony  własnej  godności  złożył  w  dniu  wczorajszym  skargę  do 
Przewodniczącej  Rady  na  działa  Zarządu  w  zakresie  naruszenia  art.,  50  ust  5  Statutu 
Powiatu  Wałbrzyskiego  oraz  wszystkich  ustaw,  które  określają  działania  wypowiedziane 
powyżej. 
Odniósł się również do zarzutów wskazanych w uzasadnieniu, które mają stanowić podstawę 
do  wygaśnięcia  mandatu  radnemu  Rady  Powiatu.  Jak  podkreślił  radny  Marek  Tarnacki 
sporne grunty na polu radnego leżą wzdłuż drogi powiatowej, Kupując  ogrodzoną działkę 
nie przypuszczał, że obręb własności wchodzi na własność  powiatu. Wszyscy użytkownicy 
gruntów rolnych,  których  granica  jest  przy rowie  lub  rzece przyjmują,  że  jest  to  granica 
bezsporne.  Nie ma tam również znaków granicznych.  29 stycznia 2016 roku Pan Marek 
Tarnacki  został  poinformowany o wyznaczeniu granicy i  tego samego dnia jak podkreślił 
przesunął  ogrodzenie  (pastuch  elektryczny),  aby nie  było  niedomówień.   Wspomniał,  że 
dysponuje  również ordo – foto mapami, na których trudno się doszukać różnicy między 
stanem wskazanym przez Zarząd Powiatu a stanem zastanym (1 lub 2 metry od rowu). 
Obszar rowu przydrożnego porastają chaszcze i nie ma tam żadnych znaków granicznych. 
Uznał, że działania Zarządu wymierzone w jego osobę są czystą złośliwością.  Zwrócił się z 
zapytaniem do  Zarządu  czy  będą  dokonywane pomiary  w tym zakresie  w  stosunku  do 
pozostałych rolników i użytkowników gruntów przy drogach powiatowych, czy te działania 
zostały poczynione  tylko do osoby Marka Tarnackiego. 



Odniósł się również do zarzutu dotyczącego zakupu przez niego ziemi, którą dzierżawił od 
lat. Wspomniał że wykup 15 hektarów gruntu następował sukcesywnie, legalnie przez okres 
dziesięciu lat w okresach czasowych wskazywanych przez zbywcę. Za niezrozumiały uznał 
zarzut rzekomej chęci dorobienia się na zakupionym kawałku gruntu gdyż został on w myśl 
spec  ustawy  odebrany  Panu  Markowi  Tarnackiemu  i  do  tej  pory  (po  ok.  2  latach  od 
wywłaszczenia) nie została mu wypłacona rekompensata z tego tytułu. Nie otrzymał również 
rekompensaty  za  usunięcie  jego   96  drzew,  które  wstępnie  wyceniono  na  1000  zł. 
Podsumowując stwierdził, że niedopuszczalnym jest aby trzej członkowie Zarządu niszczyli 
człowieka tylko  dlatego,  że  ma inne poglądy i  spojrzenie  na funkcjonowanie  samorządu 
powiatowego. 
Radna Ewa Woźniak stwierdziła, że w jej ocenie, to co robi Pan Wicestarosta w stosunku do 
Pana Marka Tarnackiego (odniosła się do udzielanych informacji  szkalujących dobre imię 
radnego  Marka  Tarnackiego)  jest  bardzo  krzywdzące  i  zaapelowała  do  wicestarosty  o 
przemyślenie swojego postępowania. 
Wicestarosta  Krzysztof  Kwiatkowski  uznał  stwierdzenia  radnej  Pani  Ewy  Woźniak  za 
nieprawdziwe i oczerniające jego osobę, gdyż jak podkreślił on sam niczego nie podpisywał 
a  każdy  wychodzący  dokument  był  sygnowany  trzema  podpisami  członków  Zarządu. 
Wskazał również podstawę zarzutów wobec Marka Tarnackiego, który zajął obszar ciągnący 
się wzdłuż pasa drogowego obejmujący 20 arów tj. 2 028m. Podkreślił również, że okazany 
akt notarialny nabycia przez Pana Marka Tarnackiego gruntu stanowi integralną całość. Jak 
podkreślił wicestarosta na  mocy tego aktu notarialnego Pan Marek Tarnacki przejął prawa 
do odszkodowania po poprzedniku za grunty wywłaszczone w ramach spec ustawy. Zwrócił 
się do radnej Ewy Woźniak, aby należycie interpretowała informacje  i dokładniej analizowała 
otrzymywane dokumenty.  
Radny Kamil  Orpel odnosząc  się  do  wypowiedzi  wicestarosty  oznajmił  że  tak  wygląda 
szkalowanie  osób  przez  Pana  Krzysztofa  Kwiatkowskiego.  Wspomniał  o  technikach 
słownych stosowanych nie od dziś przez wicestarostę, które w ocenie radnego wskazują na 
szykanowanie ludzi. Odnosząc się do zarzutów Zarządu skierowanych przeciwko  radnemu 
Markowi  Tranckiemu  podkreślił,  że  są  one  absurdalne  i  ocenia  te  działania  jako  próbę 
rewanżu na radnym który opuścił koalicję rządzącą. Z otrzymanych materiałów nie wynika 
aby  radnych  był  właścicielem  jakiejkolwiek  części  majątku  powiatu.  Aby  prowadzić 
działalność  na  mieniu  powiatu  trzeba  mieć  jakiś  prawo  własności  lub  dzierżawy  a  takie 
okoliczności tu nie zachodzą. Podnoszenie rangi sprawie że radnemu źle został wyznaczony 
płot wzdłuż drogi powiatowej uznał za mało poważne gdyż każdy rolnik i przedsiębiorca który 
jest radnym może czuć się zagrożony wygaszeniem mandatu. 
Podsumowując podkreślił, że na podstawie zgromadzonego materiału nie ma podstaw, aby
stwierdzić, że Pan Marek Tarnacki prowadził działalność na mieniu powiatu a tym samym nie 
ma podstaw do wygaszenia mandatu radnego. 
Radna Grażyna Owczarek uznała wypowiedzi wicestarosty za nieodpowiednie apelując o 
wyższe standardy, którymi powinien cechować się radny.   
Członek Zarządu Mirosław Potapowicz uznał, że z faktami nie można dyskutować i należy 
jedynie  wyciągnąć  wnioski.  Podkreślił,  że  zapisy  prawa  jednoznacznie  wskazują,  że  nie 
ważna jaka jest forma i długość zajęcia gruntu powiatowego ale sam fakt użytkowania. 
Radny Jarosław Buzarewicz  odniósł się do działalności gospodarczej prowadzonej przez 
członka zarządu Pana Mirosława Potapowicza, zadając pytanie czy grając jako  Didżej na 
terenie powiatu wałbrzyskiego prowadzi działalność gospodarczą, czy też nie. Czy jest to 
podstawa do wygaszenia mandatu radnego czy też nie. 



Radny Bogusław Uchmanowicz stwierdził, że przepisy prawa określone w ustawach często 
stanowią zagrożenie dla uczciwych rolników. 
Przewodniczący Komisji Józef Piksa przytoczył wyrok sądu administracyjnego w Krakowie 
z 2013r, który wskazuje, że Rada która powzięła informację o prowadzonej przez radnego 
działalności gospodarczej na mieniu powiatu (nie ważne czy radny posiada akt własności 
czy też nie  posiada)  ma obowiązek podjąć  uchwałę o  wygaszeniu jego mandatu.  Podał 
również  kilka  innych  przykładów z  których  wynikało,  że  rada  w  takiej  sytuacji  powinna 
wygasić mandat radnego.  
Radny Marek Tarnacki odnosząc się do zaprezentowanych wyroków sądu stwierdził, że one 
nie mogą stanowić przykładów gdyż w żaden sposób nie odnoszą się do przedmiotowej 
sytuacji w której znajduje się radny. 
Radny  Andrzej  Lipiński stwierdził,  że  działania  Pana  Marka  Tarnackiego  nie  mają  nic 
wspólnego ze świadomym działaniem skierowanym na osiąganie korzyści o których mówią 
przepisy  prawa  i  zacytowane  wyroki  sadu  przez  przewodniczącego  komisji.  Stąd  z 
niezrozumieniem odniósł się do ostatnich działań Zarządu Powiatu skierowanych przeciwko 
Markowi  Tarnackiemu.  Uznał,  że  takie  niedopowiedzenia  mogą wyrządzić  nieodwracalną 
szkodę człowiekowi dlatego tą kwestię należy bardzo dokładnie zbadać. 
Wicestarosta  Krzysztof  Kwiatkowski  jednoznacznie  wskazał,  że  granice  określające 
sporną działkę  były okazane dużo wcześniej niż to wskazuje Pan Marek Tarnacki.  
Przewodniczący głosił 10 minut przerwy. 
Więcej uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
ww. projekt uchwały.

 W wyniku głosowania 5 za, 1 wstrzymujących się, 3 przeciw (9 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  negatywnie  zaopiniowała projekt  uchwały  w 
sprawie wygaśnięcia   mandatu radnego.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wygaśnięcia   mandatu radnego.

 W wyniku głosowania 3 za, 3 wstrzymujących się, 2 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  negatywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia   mandatu radnego.

Radny  Leonard  Górski wrócił  na  salę  obrad  (9  członków  Komisji  Oświaty,  Polityki 
Społecznej i Promocji Powiatu obecnych). 
Radna Ewa Woźniak opuściła salę obrad (8 członków Komisji Oświaty, Polityki Społecznej 
i Promocji Powiatu obecnych).

Ad 5
Skarbnik  Powiatu  Wałbrzyskiego  Joanna  Błażuk przedstawiła  projekt  uchwały  Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016r (stanowi załącznik nr  
4 do protokołu)  informując o najistotniejszych propozycjach zmian. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję:
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w 
budżecie powiatu na 2016r.



 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja Budżetu i Rozwoju Powiatu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016r.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016r.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie zmian w budżecie powiatu 
na 2016r.

Ad 6 
Skarbnik  Powiatu  Wałbrzyskiego  Joanna  Błażuk  przedstawiła  projekt  uchwały  Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XII/74/15 Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
z dnia 15 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Wałbrzyskiego  na  lata  2016-2026 (projekt  uchwały  stanowi  załącznik  nr  5  do  protokołu) 
informując o najistotniejszych propozycjach zmian. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XII/74/15 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 15 grudnia 2015 roku w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2016-2026.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XII/74/15  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  z  dnia 
15 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Wałbrzyskiego na lata 2016-2026.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XII/74/15 Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
z dnia 15 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Wałbrzyskiego na lata 2016-2026.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/74/15 Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
z dnia 15 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2016-2026.

Ad 7
Sekretarz  Powiatu  Wałbrzyskiego  Sylwia  Piela  przedstawiła  projekt  uchwały  Rady 
Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie  przyjęcia  niektórych  zadań  publicznych  z  zakresu 
administracji rządowej dotyczących przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej 
w 2016 roku (projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu). Jak podkreśliła Dyrektor 
Wydziału Spraw Obywatelskich i Cudzoziemców Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego we 
Wrocławiu  zwrócił  się  z  prośbą o  rozpatrzenie  możliwości  realizacji  zadań związanych  z 
przeprowadzeniem kwalifikacji  wojskowej w 2016 roku. Zasady, kierunki i  środki oraz tryb 



realizacji tego zadania określa porozumienie pomiędzy Wojewodą a Powiatem Wałbrzyskim 
w imieniu  którego działa  Zarząd Powiatu.  W tym roku do oceny przydatności  do służby 
wojskowej powinno zgłosić się ok 370 osób. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia 
niektórych zadań publicznych z zakresu administracji rządowej dotyczących przygotowania i 
przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2016 roku.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w sprawie przyjęcia niektórych zadań  publicznych z zakresu administracji rządowej 
dotyczących przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2016 roku.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie  przyjęcia  niektórych  zadań  publicznych  z  zakresu 
administracji rządowej dotyczących przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej 
w 2016 roku.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  niektórych  zadań  publicznych  z  zakresu 
administracji  rządowej  dotyczących  przygotowania  i  przeprowadzenia  kwalifikacji 
wojskowej w 2016 roku.

Ad 8
Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Pomocy  Rodzinie  w  Wałbrzychu  Marek  Śpiewak 
przedstawił  projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie  zaliczkowego 
uruchomienia  środków  finansowych  z  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 
Niepełnosprawnych w 2016 roku zgodnie ze wskazaniami ujętymi w uzasadnieniu  (projekt  
uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu).
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie 
zaliczkowego uruchomienia  środków finansowych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w  sprawie  zaliczkowego  uruchomienia  środków  finansowych  z  Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu  Wałbrzyskiego   w  sprawie  zaliczkowego  uruchomienia  środków  finansowych 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały   w  sprawie  zaliczkowego  uruchomienia  środków  finansowych 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku.



Ad 9
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski 
przedstawił  projekt  uchwały Rady Powiatu  Wałbrzyskiego w sprawie  powierzenia  Gminie 
Walim realizacji zadania publicznego z zakresu pozimowego sprzątania dróg z materiałów 
uszorstniających oraz koszenia poboczy dróg powiatowych w granicach administracyjnych 
gminy Walim (projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu).
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Radny Jarosław Buzarewicz  zapytał  czy wykonanie  tego zadania  nie  powinno zostać 
powierzone funkcjonującej w tut. Starostwie brygadzie.
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił,  że tzw. brygada 
remontowa  wykonuje  prace  bieżące.  Dodał,  ze  powiat  nie  dysponuje  specjalistycznym 
sprzętem, takim jak np. zamiatarki na 180 km dróg. 
Radny Andrzej Lipiński zapytał czy wszystkie wartości zostaną określone w porozumieniu.
Radny  Jarosław  Buzarewicz zasugerował,  aby  w  przyszłości  używać  mieszanki  z 
zawartością soli, nie zaś piachu. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił,  że udział soli  w 
mieszance ma znaczny wpływ na cenę i powoduje wzrost kosztów. 
Więcej uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego   w  sprawie 
powierzenia Gminie Walim realizacji zadania publicznego z zakresu pozimowego sprzątania 
dróg z materiałów uszorstniających oraz koszenia poboczy dróg powiatowych w granicach 
administracyjnych gminy Walim.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w  sprawie  powierzenia  Gminie  Walim  realizacji  zadania  publicznego  z  zakresu 
pozimowego sprzątania dróg z materiałów uszorstniających oraz koszenia poboczy 
dróg powiatowych w granicach administracyjnych gminy Walim.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu  Wałbrzyskiego    w  sprawie  powierzenia  Gminie  Walim  realizacji  zadania 
publicznego  z  zakresu  pozimowego  sprzątania  dróg  z  materiałów uszorstniających  oraz 
koszenia poboczy dróg powiatowych w granicach administracyjnych gminy Walim.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Walim realizacji zadania publicznego z 
zakresu pozimowego sprzątania dróg z materiałów uszorstniających oraz koszenia 
poboczy dróg powiatowych w granicach administracyjnych gminy Walim.

Ad 10
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski 
przedstawił  projekt  uchwały Rady Powiatu  Wałbrzyskiego w sprawie  powierzenia  Gminie 
Głuszyca realizacji zadania publicznego z zakresu pozimowego sprzątania dróg z materiałów 
uszorstniających  oraz  oczyszczenia  rowów  przydrożnych  przy  drogach  powiatowych  w 
granicach administracyjnych gminy Głuszyca  (projekt  uchwały  stanowi  załącznik  nr  9 do  
protokołu).
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.



Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego    w  sprawie 
powierzenia  Gminie  Głuszyca  realizacji  zadania  publicznego  z  zakresu  pozimowego 
sprzątania dróg z materiałów uszorstniających oraz oczyszczenia rowów przydrożnych przy 
drogach powiatowych w granicach administracyjnych gminy Głuszyca.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w sprawie powierzenia Gminie Głuszyca realizacji  zadania publicznego z zakresu 
pozimowego sprzątania dróg z materiałów uszorstniających oraz oczyszczenia rowów 
przydrożnych  przy  drogach  powiatowych  w  granicach  administracyjnych  gminy 
Głuszyca.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu  Wałbrzyskiego    w  sprawie  powierzenia  Gminie  Głuszyca  realizacji  zadania 
publicznego  z  zakresu  pozimowego  sprzątania  dróg  z  materiałów  uszorstniających  oraz 
oczyszczenia  rowów  przydrożnych  przy  drogach  powiatowych  w  granicach 
administracyjnych gminy Głuszyca.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały  w  sprawie  powierzenia  Gminie  Głuszyca  realizacji  zadania 
publicznego z zakresu pozimowego sprzątania dróg z materiałów uszorstniających 
oraz  oczyszczenia  rowów  przydrożnych  przy  drogach  powiatowych  w  granicach 
administracyjnych gminy Głuszyca.

Ad 11
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski 
przedstawił  projekt  uchwały Rady Powiatu  Wałbrzyskiego w sprawie  powierzenia  Gminie 
Stare Bogaczowice realizacji zadania publicznego z zakresu pozimowego sprzątania dróg z 
materiałów uszorstniających  oraz  koszenia  poboczy  i  oczyszczenia  rowów przydrożnych 
dróg powiatowych w granicach administracyjnych gminy Stare Bogaczowice (projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu).
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego   w  sprawie 
powierzenia  Gminie  Stare  Bogaczowice  realizacji  zadania  publicznego  z  zakresu 
pozimowego  sprzątania  dróg  z  materiałów  uszorstniających  oraz  koszenia  poboczy 
i oczyszczenia rowów przydrożnych dróg powiatowych w granicach administracyjnych gminy 
Stare Bogaczowice.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w sprawie powierzenia Gminie Stare Bogaczowice realizacji zadania publicznego z 
zakresu pozimowego sprzątania dróg z materiałów uszorstniających oraz koszenia 
poboczy  i  oczyszczenia  rowów  przydrożnych  dróg  powiatowych  w  granicach 
administracyjnych gminy Stare Bogaczowice.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 



Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie powierzenia Gminie Stare Bogaczowice realizacji zadania 
publicznego  z  zakresu  pozimowego  sprzątania  dróg  z  materiałów uszorstniających  oraz 
koszenia  poboczy  i  oczyszczenia  rowów  przydrożnych  dróg  powiatowych  w  granicach 
administracyjnych gminy Stare Bogaczowice.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały   w sprawie powierzenia Gminie Stare Bogaczowice realizacji zadania 
publicznego z zakresu pozimowego sprzątania dróg z materiałów uszorstniających 
oraz  koszenia  poboczy  i  oczyszczenia  rowów przydrożnych  dróg  powiatowych  w 
granicach administracyjnych gminy Stare Bogaczowice.

Ad 12
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski 
przedstawił  projekt  uchwały Rady Powiatu  Wałbrzyskiego w sprawie  powierzenia  Gminie 
Czarny  Bór  realizacji  zadania  publicznego  z  zakresu  pozimowego  sprzątania  dróg  z 
materiałów uszorstniających  oraz  koszenia  poboczy  i  oczyszczenia  rowów przydrożnych 
dróg  powiatowych  w  granicach  administracyjnych  gminy  Czarny  Bór  (projekt  uchwały 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu).
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego    w  sprawie 
powierzenia  Gminie  Czarny  Bór  realizacji  zadania  publicznego  z  zakresu  pozimowego 
sprzątania dróg z materiałów uszorstniających oraz koszenia poboczy i oczyszczenia rowów 
przydrożnych dróg powiatowych w granicach administracyjnych gminy Czarny Bór.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w sprawie powierzenia Gminie Czarny Bór realizacji zadania publicznego z zakresu 
pozimowego sprzątania dróg z materiałów uszorstniających oraz koszenia poboczy i 
oczyszczenia rowów przydrożnych dróg powiatowych w granicach administracyjnych 
gminy Czarny Bór.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu  Wałbrzyskiego    w  sprawie  powierzenia  Gminie  Czarny  Bór  realizacji  zadania 
publicznego  z  zakresu  pozimowego  sprzątania  dróg  z  materiałów  uszorstniających  oraz 
koszenia  poboczy  i  oczyszczenia  rowów  przydrożnych  dróg  powiatowych  w  granicach 
administracyjnych gminy Czarny Bór.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt  uchwały  w  sprawie  powierzenia  Gminie  Czarny  Bór  realizacji  zadania 
publicznego z zakresu pozimowego sprzątania dróg z materiałów uszorstniających 
oraz  koszenia  poboczy  i  oczyszczenia  rowów przydrożnych  dróg  powiatowych  w 
granicach administracyjnych gminy Czarny Bór.

Ad 13
Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Pomocy  Rodzinie  w  Wałbrzychu  Marek  Śpiewak 
przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego 
programu oddziaływań korekcyjno – edukacyjnych dla osób stosujących przemoc w rodzinie 



w Powiecie Wałbrzyskim na lata 2016 –2018  (projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do  
protokołu). 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia 
Powiatowego  programu  oddziaływań  korekcyjno  –  edukacyjnych  dla  osób  stosujących 
przemoc w rodzinie w Powiecie Wałbrzyskim na lata 2016 –2018. 

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w sprawie przyjęcia Powiatowego programu oddziaływań korekcyjno – edukacyjnych 
dla osób stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Wałbrzyskim na lata 2016 –
2018.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego programu oddziaływań korekcyjno 
– edukacyjnych dla osób stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Wałbrzyskim na lata 
2016 –2018. 

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego programu oddziaływań korekcyjno 
– edukacyjnych dla osób stosujących przemoc w rodzinie w Powiecie Wałbrzyskim na 
lata 2016 –2018. 

Ad 14
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski 
przedstawił  projekt  uchwały Rady Powiatu  Wałbrzyskiego w sprawie  wspólnej  realizacji  i 
finansowania z Gminą  Czarny Bór budowy chodnika przy drodze powiatowej nr 3367 D w 
Witkowie (projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego   w  sprawie 
wspólnej  realizacji  i  finansowania  z  Gminą  Czarny  Bór  budowy  chodnika  przy  drodze 
powiatowej nr 3367 D w Witkowie.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą Czarny Bór budowy chodnika 
przy drodze powiatowej nr 3367 D w Witkowie.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą  Czarny Bór 
budowy chodnika przy drodze powiatowej nr 3367 D w Witkowie.
W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), Komisja 
Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w 
sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą Czarny Bór budowy chodnika przy drodze 
powiatowej nr 3367 D w Witkowie.



Ad 15
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski 
przedstawił  projekt  uchwały Rady Powiatu  Wałbrzyskiego w sprawie  wspólnej  realizacji  i 
finansowania  z  Gminą  Mieroszów budowy  chodnika  przy  drodze  powiatowej  3399  D  w 
Mieroszowie (projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu).
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego    w  sprawie 
wspólnej  realizacji  i  finansowania  z  Gminą  Mieroszów  budowy  chodnika  przy  drodze 
powiatowej 3399 D w Mieroszowie.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą  Mieroszów budowy chodnika 
przy drodze powiatowej 3399 D w Mieroszowie.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego   w sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą  Mieroszów 
budowy chodnika przy drodze powiatowej 3399 D w Mieroszowie.
W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), Komisja 
Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w 
sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą Mieroszów budowy chodnika przy drodze 
powiatowej 3399 D w Mieroszowie.

Ad 16
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski 
przedstawił  projekt  uchwały Rady Powiatu  Wałbrzyskiego w sprawie  wspólnej  realizacji  i 
finansowania z Gminą  Stare Bogaczowice budowy chodników przy drodze powiatowej nr 
3464 w Starych Bogaczowicach (projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu).
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wspólnej 
realizacji  i  finansowania  z  Gminą  Stare  Bogaczowice  budowy  chodników  przy  drodze 
powiatowej nr 3464 w Starych Bogaczowicach.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w sprawie wspólnej realizacji  i  finansowania z Gminą  Stare Bogaczowice budowy 
chodników przy drodze powiatowej nr 3464 w Starych Bogaczowicach.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie  wspólnej  realizacji  i  finansowania  z  Gminą  Stare 
Bogaczowice budowy chodników przy drodze powiatowej nr 3464 w Starych Bogaczowicach.
W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), Komisja 
Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w 
sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą  Stare Bogaczowice budowy chodników 
przy drodze powiatowej nr 3464 w Starych Bogaczowicach.



Ad 17
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski 
przedstawił  projekt  uchwały Rady Powiatu  Wałbrzyskiego w sprawie  wspólnej  realizacji  i 
finansowania  z  Gminą  Walim  budowy  chodników przy  drodze  powiatowej  nr  3375  D  w 
Walimiu i drodze powiatowej nr 2882 D w Dzie
morowicach (projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu).
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wspólnej 
realizacji i finansowania z Gminą Walim budowy chodników przy drodze powiatowej nr 3375 
D w Walimiu i drodze powiatowej nr 2882 D w Dzie
morowicach.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą Walim budowy chodników przy 
drodze powiatowej nr 3375 D w Walimiu i drodze powiatowej nr 2882 D w Dzie

 morowicach.
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą Walim budowy 
chodników przy drodze powiatowej nr 3375 D w Walimiu i drodze powiatowej nr 2882 D w 
Dzie
morowicach.
W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), Komisja 
Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą  Walim budowy chodników przy drodze 
powiatowej nr 3375 D w Walimiu i drodze powiatowej nr 2882 D w Dzie
morowicach.

Ad 18
Naczelnik  Wydziału  Organizacyjnego  i  Obsługi  Starostwa  Aneta  Błaszkiewicz 
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przystąpienia Powiatu 
Wałbrzyskiego  do  Stowarzyszenia  Haus  Schlesien  z  siedzibą  w  Koenigswinter. (projekt  
uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu).
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Radny Jarosław Buzarewicz zapytał dlaczego rada powiatu dopiero w dniu dzisiejszym ma 
podjąć  uchwałę,  skoro  z  informacji,  które  przekazał  w  mediach  Wicestarosta  umowa 
członkowska została już podpisana. Czy nie powinno być odwrotnie czyli najpierw wyrażenie 
woli współpracy przez Radę a następnie realizacja działań w tym zakresie przez Zarząd. 
Wyraźnie zaznaczył,  że nie jest przeciwny wstępowaniu powiatu do stowarzyszeń jednak 
powinno to odbywać się z zachowaniem przepisów prawa. 
 Wicestarosta  Krzysztof  Kwiatkowski wyjaśnił,  że  podczas  wyjazdu  na  forum 
samorządowe do Koenigswinter rozpoczęły się rozmowy w sprawie możliwości współpracy 
Powiatu  Wałbrzyskiego  z  partnerem  niemieckim.  Po  powrocie  Zarząd  podjął  decyzje  o 
wystąpieniu do stowarzyszenia Haus Schlezien z wnioskiem intencyjnym. Strona Niemiecka 
pozytywnie zaopiniowała nasz udział w stowarzyszeniu i wyrażono zgodę na uczestnictwo. 
Umowa o której  mowa w mediach była  przejęzyczeniem.   Formuła uczestnictwa jest  na 



zasadach członkostwa na którego zgodę musi wydać właściwy minister.  Wynegocjowana 
składka będzie wynosić 30 euro rocznie. 
Radny  Andrzej  Lipiński stwierdził,  że  Zarząd  Powiatu  Wałbrzyskiego  wpłacił  składkę 
członkowską  w  wysokości  30  Euro  bez  zgody  i  powiadomienia  Rady.   Nie  została 
zachowana procedura. 
Wicestarosta  Krzysztof  Kwiatkowski  wyjaśnił  procedurę  wstąpienia  Powiatu 
Wałbrzyskiego do Stowarzyszenia Haus Schlezien.  
1. Zarząd wystąpił z wnioskiem do stowarzyszenia w Niemczech;

2. Stowarzyszenie  w  Niemczech  pozytywnie  rozpatrzyło  nasz  wniosek  i  przesłało  nam 
dokumenty umożliwiające wstąpienie Powiatu na zasadach  członkostwa;

3. Podjęcie uchwały Rady Powiatu o wstąpieniu do stowarzyszenia; 

4. Zgoda ministra. 

5. Wystąpienie do Stowarzyszenia o członkostwo. 

Radny Andrzej Lipiński stwierdził, że Zarząd potraktował Radę bardzo instrumentalnie. 
Przewodniczący Komisji Józef Piksa wyraził szereg wątpliwości, czy powiat może wstąpić 
do tego rodzaju stowarzyszenia. Stwierdził, że partnerami tego stowarzyszenia są muzea i 
biblioteki  ale  nigdzie  nie  ma  samorządów.   My  jako  powiat  nie  mamy ani  biblioteki  ani 
muzeum więc nie ma podstaw współpracy. Wyraził przekonanie że Minister nie może wyrazić 
zgody  na  tego  rodzaju  współpracę.  Przepisy  dotyczące  wstąpienia  samorządów  do 
stowarzyszeń zagranicznych są nieco inne. Dla powiatu korzystniejszym byłoby podpisanie 
współpracy z jednym z samorządów niemieckich. Podał przykłady takich stowarzyszeń.
Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski  wyjaśnił, że  partnerem stowarzyszenia jest Powiat 
Zickraif. Stowarzyszenie w chwili obecnej prowadzi kampanię powrotu na ziemie przodków i 
okazywania  dorobku,  który  opuścili.  W związku  z  tą  inicjatywą  stowarzyszeni  organizuje 
liczne wycieczki  na Górny i  Dolny Śląsk.  Naszą rolą  jest  rozpropagowanie  informacji  na 
temat naszej ziemi wałbrzyskiej. Zarząd chciałby aby część tych wizyt była skierowana na 
nasze tereny. Nie jest to więc tylko współpraca muzealna. 
Radny Jarosław Buzarewicz stwierdził,  że po zbadaniu sprawy może okazać się że ten 
wyjazd był nieuzasadniony. Stwierdził, że w chwili gdy na posiedzeniu Zarządu zrodził się 
pomysł przystąpienia do stowarzyszenia należało go przedyskutować na Komisjach i Radzie. 
W chwili obecnej  może dojść do takiej sytuacji, że właściwy minister nie wyda pozytywnej 
opinii, a Radni nie wyrażą zgody na tego rodzaju współpracę. Wówczas przekazane środki 
przepadną. 
Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że ta konferencja miała na celu pokazanie 
nam  jak  po  stronie  Niemieckiej  realizowane  są  obowiązki  w  powiecie  tj.  od  wydziału 
komunikacji  po  inne  komórki.  Mieliśmy  możliwość  przyjrzeć  się  jak  funkcjonuje  centrum 
kryzysowe.  Byliśmy  uczestnikami  wykładów  dotyczących  wspólnej  polityki  państw 
członkowskich Unii  Europejskiej.  Wicestarosta stwierdził,  że nie znajduje uzasadnienia do 
tego, aby Zarząd musiał pytać Radę, czy może wziąć udział w Forum Samorządowym. Przy 
okazji tego spotkania prowadziliśmy rozmowy dotyczące nawiązania współpracy. 
Radny Andrzej Lipiński odniósł się do wypowiedzi wicestarosty i stwierdził, że czym innym 
jest zlecenie wyjazdu na forum samorządowe (jest to kompetencja Zarządu) a czym innym 
jest  wpłacenie składki i wyrażenie woli współpracy ze stowarzyszeniem bez zgody rady.  
Radny Jarosław Buzarewicz wyraził jedynie nadzieję, że Zarząd nie dostarczył do Bonn 
materiałów promocyjnych z błędami, które ostatnio zostały wydane na broszurach. 
Więcej uwag nie zgłoszono.



Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa poddał pod głosowanie 
pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie 
przystąpienia  Powiatu  Wałbrzyskiego  do  Stowarzyszenia  Haus  Schlesien  z  siedzibą  w 
Koenigswinter.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  pozytywnie zaopiniowała  projekt  uchwały 
w sprawie przystąpienia Powiatu Wałbrzyskiego do Stowarzyszenia Haus Schlesien z 
siedzibą w Koenigswinter.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  pozytywne  zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przystąpienia Powiatu Wałbrzyskiego do Stowarzyszenia 
Haus Schlesien z siedzibą w Koenigswinter.

 W wyniku głosowania 8 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (8 radnych obecnych), 
Komisja  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Wałbrzyskiego do Stowarzyszenia 
Haus Schlesien z siedzibą w Koenigswinter.

Radni: Jacek Cichura i Stanisław Janor opuścili salę obrad: (6 członków komisji Budżetu i 
Rozwoju Powiat obecnych oraz 6 członków Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji 
Powiatu).

Ad 19
Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  Józef  Piksa  przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu za 2015r.(stanowi załącznik 
nr 18 do protokołu). Następnie otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie (6 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu 
obecnych na sali).

Ad 20
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek  przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i 
Promocji  Powiatu  za  2015r.  (stanowi  załącznik  nr  19 do protokołu). Następnie  otworzyła 
dyskusję.
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie (6 członków Komisji Oświaty, Polityki Społecznej 
i Promocji Powiatu  obecnych na sali).

Ad 21
Główna Księgowa Teresa Tworek  przedstawiła „Informację na temat przeprowadzonych 
kontroli  finansowych  w  2015  roku,  omawiając  nieprawidłowości  i  zalecenia  pokontrolne 
(materiał stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Radny  Andrzej  Lipiński nawiązał  do  przeprowadzonej  kontroli  w  Zespole  Placówek 
resocjalizacyjnych w Walimiu, gdzie w protokole pokontrolnym ze stycznia nie było zaleceń, 
a w miesiącu lutym dyrektora tej placówki zwolniono się w trybie natychmiastowym.  Zapytał 



dlaczego  nikt  wcześniej  nie  zauważył  tak  poważnych  uchybień,  które  wynikają  z 
uzasadnienia zwolnienia pani dyrektor.  
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura wrócił  na salę obrad (7 członków Komisji  Budżetu i 
Rozwoju Powiatu obecnych oraz 7 członków Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji 
Powiatu). 
Główna  Księgowa  Teresa  Tworek  wyjaśniła,  że  kontrole,  które  przeprowadza  Wydział 
Finansowy  w  placówce  dotyczą  tylko  wydatkowania  środków,  które  w  ramach  planu 
otrzymała jednostka do realizacji. 
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek odczytała notatkę służbową p.o. dyrektora Zespołu Placówek Resocjalizacyjnych 
w Walimiu w temacie nieprawidłowości, które wykazała Pani dyrektor po objęciu przez nią 
stanowiska. 
Naczelnik  Wydziału  Organizacyjnego  i  Spraw  Obywatelskich  Aneta  Błaszkiewicz 
wyjaśniła, że część przedstawionych uwag pokrywa się z uwagami organu prowadzącego. 
Opowiedziała również o nowych okolicznościach zdarzeń z udziałem wychowanków tego 
ośrodka. 
Radny Andrzej Lipiński  ponownie zwrócił uwagę na fakt, że w styczniu przeprowadzona 
została kontrola, a nigdzie nie wykazano niezgodności. 
Radny Józef Piksa zadał pytanie czy była przeprowadzona rozmowa z Kuratorium Oświaty, 
który sprawuje  nadzór  nad tą jednostką,  czy były  z  ich  strony zastrzeżenia  do sposobu 
zarządzania tej placówki przez byłą dyrektor placówki.
Naczelnik  Wydziału  Organizacyjnego  i  Spraw  Obywatelskich  Aneta  Błaszkiewicz 
powiedziała,  że  jednostką  kontrolującą  była  Powiatowa  Poradnia  Psychologiczno-
Pedagogiczna. W wyniku przeprowadzonej kontroli wydano 9 zaleceń dotyczących sposobu 
wydawania  orzeczeń.  Dodała,  że  na  rok  bieżący  został  wyznaczony  termin  ewaluacji 
zewnętrznej (tj. na 11 lutego br.), jednak obecna Pani dyrektor poprosiła o jego przesunięcie. 
Więcej uwag nie zgłoszono. Kuratorium przychyliło się do tego wniosku. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski omówił szereg wykazanych 
nieprawidłowości podczas sprawowania stanowiska przez poprzedniego dyrektora.  
Informacja została przyjęta przez wszystkich członków komisji przez aklamację. 
Radny  Leonard  Górski zapytał  na  jakich  zasadach  powołano  obecnego  dyrektora 
pełniącego obowiązki. 
Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że  Zarząd Powiatu dokonując wyboru wziął 
pod  uwagę  staż  pracy,  20  letnie  doświadczenie  oraz  fakt,  że  osoba  ta  startowała  na 
dyrektora tej placówki tzn. musiała posiadać odpowiednie kwalifikacje. 

Ad 22
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski 
przedstawił  informację dotyczącą przyjętych do realizacji  inwestycji  na 2016 rok  (stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu). 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa otworzył dyskusję.
Radny Andrzej  Lipiński  zapytał  czy  możliwym  jest  otrzymanie  na  piśmie  informacji  od 
Burmistrza  Mieroszowa  o  tym,  że  będzie  realizował  inwestycje  związaną  z  gospodarką 
wodno – ściekową w Sokołowsku na przełomie 2016-2017r
Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że Zarząd nie może wymusić na burmistrzu 
określonych przez radnego deklaracji. Burmistrz przedstawił do zaopiniowania szereg trzech 
sieci na tym terenie. Nie można ze środków popowodziowych robić robót cząstkowych, bo 
nie będzie można tego zaetapować.  



Radny Andrzej Lipiński zapytał, czy można byłoby zrobić chociaż odcinek drogi 450 m.
Radny  Jarosław  Buzarewicz  zapytał  o  wszystkie  inwestycje  zaczynające  się  od  słowa 
„modernizacja” dlaczego nie pozyskuje się środków unijnych na te inwestycje.
Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że nie ma projektów unijnych na zadania, 
które zostały przedstawione w tych dokumentach. 
Radny  Andrzej  Lipiński zapytał  czy  po  przekazaniu  placówki  w  Walimiu  będziemy 
realizować inwestycje na tych budynkach. 
Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski potwierdził, że te budynki w dalszym ciągu stanowią 
majątek powiatu wałbrzyskiego i dbałość o mienie nadal spoczywa po naszej stronie. 

Ad 23
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura przedłożył Radzie Sprawozdanie z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i  Porządku Publicznego  przy Staroście  za  2015  rok”  (materiał   stanowi  
załącznik  nr  22  do  protokołu).  Uwag  nie  zgłoszono.  Informacja  została  przyjęta  przez 
aklamację. 

Ad 24
Zarząd Powiatu  przedstawił  „Informację  nt.  udzielonych w 2015  roku  świadczeń  z  tytułu 
pomocy zdrowotnej dla nauczycieli”(materiał  stanowi załącznik nr 23 do protokołu). Uwag do 
materiału nie zgłoszono. Informacja został przyjęta przez aklamację. 

Ad 25
Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego przedstawił  Komisję  sprawozdanie  z  wysokości  średnich 
wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych  przez  jednostkę  samorządu  terytorialnego  (stanowi  załącznik  nr  24  do 
protokołu).Uwag do materiału nie zgłoszono. Informacja został przyjęta przez aklamację. 

Ad 26
Naczelnik  Wydziału  Organizacyjnego  i  Spraw  Obywatelskich  Aneta  Błaszkiewicz 
omówiła  wnioski o stypendia sportowe dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe w 
2015  rok  (materiał  stanowi  załącznik  nr  25  do  protokołu). W  kategorii  najlepszy  trener 
przedstawiła 3 złożone wnioski kandydatów na 2015 rok za osiągnięte wyniki sportowe tj.: 
Robert  Kosiński,  Robert  Szarek,  Jacek Prokop.   Osoby te od lat   opiekują  się  młodymi 
sportowcami  w  tym  sportowcami  z  niepełnosprawnością.  Ich  wychowankowie  odnoszą 
sukcesy międzynarodowe. 

Uwag nie było. 
Starosta Jacek Cichura opuścił salę obrad: (5 członków Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i 
Promocji Powiatu).
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  zaopiniowanie  propozycji  wniosków  o  stypendia 
sportowe  dla  osób  fizycznych  za  osiągnięte  wyniki  sportowe  w  2015  rok.  W  wyniku 
głosowania 5 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (5 radnych obecnych), Komisja Oświaty,  
Polityki Społecznej i Promocji Powiatu pozytywnie zaopiniowała przedłożony materiał. 

Ad 27
Naczelnik  Wydziału  Organizacyjnego  i  Spraw  Obywatelskich  Aneta  Błaszkiewicz 
omówiła  informację nt. wniosków o nagrody i wyróżnienia dla osób fizycznych za osiągnięte 



wyniki  sportowe  oraz  dla  trenerów  i  innych  osób  wyróżniających  się  osiągnięciami  w 
działalności sportowej w 2015 roku (materiał stanowi załącznik nr 26 do protokołu).
Zarząd  ze  zgłoszonych  12  osób  wybrał  następujących  kandydatów:  Wojciecha  Filip 
Uczniowski  Klub  Sportowy  Melafir,  Nikolę  Okopniak  Miejski  Klub  Sportowy  Szczawno  – 
Zdrój,  Kamila  Wróbel  Uczniowski  Klub  Sportowy  Głuszyca,  Łukasza  Charzewskiego 
uczniowski  Klub  Sportowy  Heros  z  Czarnego  Boru  oraz  Bartosza  Przewłockiego 
Stowarzyszenie Mogę Wszystko. 
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek otworzyła dyskusję.
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek poddała  pod  głosowanie  zaopiniowanie  propozycji  wniosków  o  nagrody  i 
wyróżnienia dla osób fizycznych za osiągnięte wyniki sportowe oraz dla trenerów i innych 
osób wyróżniających się  osiągnięciami  w działalności  sportowej  w 2015 roku.  W wyniku 
głosowania 5 za, 0 wstrzymujących się, 0 przeciw (5 radnych obecnych), Komisja Oświaty,  
Polityki Społecznej i Promocji Powiatu pozytywnie zaopiniowała przedłożony materiał. 

Ad 28
Sprawy różne.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa zwrócił się do radnych 
w imieniu Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisława Janora z prośbą 
o udzielenie pomocy finansowej rodzinie z Borówna, której dobytek spłonął w pożarze. 

Przewodnicząca  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Dorota  Piotrzkowska  poinformowała 
członków komisji, że na ręce przewodniczącej rady wpłynęło pismo od Wicestarosty Powiatu 
Wałbrzyskiego  Krzysztofa  Kwiatkowskiego  z  prośbą  o  wskazanie  przedstawicieli  rady 
powiatu do pracy w zespole ds. wyboru projektów w ramach budżetu partycypacyjnego na 
rok 2016. 

Radni: Jarosław Buzarewicz oraz Leonard Górski wyrazili zgodę na uczestnictwo w pracach 
ww. zespołu.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu  Grażyna 
Owczarek zwróciła  się  do  zarządu  z  prośbą  o  przybliżenie  kwestii  przekazania  ulic: 
Bolesława Chrobrego i Turystycznej.

Wicestarosta  Powiatu  Wałbrzyskiego  Krzysztof  Kwiatkowski wyjaśnił,  że  na  mocy 
decyzji  Zarządu Województwa Dolnośląskiego,  powiat  otrzymał  w systemie  kaskadowym, 
9,5  km dróg  wojewódzkich:  od  drogi  nr  381  do  drogi  krajowej  w  Unisławiu  Śl.  W  toku 
prowadzonych  działań  Zarząd  wykazał  nieprawidłowości  związane  z  nieuregulowanym 
stanem prawnym działki. W związku z powyższym Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego wezwał 
Marszałka Województwa Dolnośląskiego do usunięcia wady prawnej. Marszałek w tej kwestii 
wszczął  procedurę w zakresie  weryfikacji  otrzymanego zawiadomienia.  Dodał,  ze  do tut. 
urzędu wpłynęło roszczenie osób prywatnych o odszkodowanie za działkę przy drodze 380. 
Zaznaczył, że do momentu zakończenia procedury wyjaśniającej, nie zostanie przedstawiona 
uchwała dotycząca przekazania dróg. Wspomniał,  że nadal ponoszone są koszty z tytułu 
utrzymania drogi nr 380. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa  przypomniał, że dnia 
29 stycznia 2016 roku  Rada Miejska Mieroszowa wystąpiła do Rady Powiatu z pismem 
dotyczącym  przekazania  Gminie  Mieroszów  wskazanych  dróg,  tj.  3364D  Kowalowa-
Sokołowsko oraz 3383D Mieroszów – Nowe Siodło.  Z treści wystąpienia wynika, że Rada 



Miejska Mieroszowa wyraża stanowi sprzeciw wobec planowanego przekazania przez powiat 
wałbrzyski, z uwagi na fakt, że drogi te znajdują się obecnie w złym stanie technicznym i 
wymagają  remontu,  a tym samym znacznego nakładu finansowego.  Rada w ww.  piśmie 
wskazuje,  że  byłaby  bardziej  przychylna  przejęciu  tych  dróg,  gdyby  uprzednio  zostały 
wyremontowane. Dodano, że Zarząd Powiatu podjął decyzję o przekazaniu ww. dróg bez 
wcześniejszej konsultacji z władzami gminy Mieroszów. Następnie odczytał treść stanowiska 
Rady Miejskiej  Mieroszowa. Reasumując powiedział,  że Rada Miejska Mieroszowa wnosi 
o ponowne rozważenie podjętej decyzji. 

Wicestarosta  Powiatu  Wałbrzyskiego  Krzysztof  Kwiatkowski w  odniesieniu  do 
odczytanego pisma wyjaśni, że na terenie Gminy Mieroszów znajdują się jedynie 3 odcinki 
dróg,  które  wypełniają  zapisy  ustawowe.  Przypomniał,  że  Zarząd  Województwa 
Dolnośląskiego również oddał powiatowi wałbrzyskiemu wskazane odcinki dróg w podobnym 
stanie  technicznym.  Dodał,  że  odcinek  o  długości  7,5  km  jest  w  najgorszym  stanie 
technicznym.  

Radny  Jarosław  Buzarewicz zapytał  czy  powiat  ma  nadzór  lub  wpływ  na  działania 
Niepublicznego Zespołu Szkół Specjalnych przy ul. Ogrodowej w Wałbrzychu. Odniósł się 
następnie do problemu występującego pomiędzy wójtem gminy Czarny Bór a jednostkami 
ochotniczej  straży  pożarnej  działającej  na  terenie  gminy  Czarny  Bór.  Zaproponował 
zorganizowanie spotkania Członków Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego, przedstawicieli  rady 
powiatu z przedstawicielami ochotniczych straży pożarnych w Czarnym Borze oraz wójtem 
gminy Czarny Bór. Dodał, że spotkanie miałoby dotyczyć kwestii braku podpisania umowy z 
niemal wszystkimi OSP działającymi na terenie gminy Czarny Bór. Brak podpisania umów 
skutkuje  głównie  ograniczeniem  ochrony  przeciwpożarowej  na  terenie  gminy.  Radny 
wspomniał,  że  wystąpił  do  wójta  Gminy  Czarny  Bór  z  pismem,  w  którym  prosi 
w  szczególności  o  wskazanie  środków,  jakie  gmina  przeznacza  na  funkcjonowanie 
ochotniczych straży pożarnych oraz powód niepodpisania umów z tymi jednostkami. 

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski w nawiązaniu do pytania 
radnego o Zespól Szkól przy ul. Ogrodowej odpowiedział, że jest to placówka niepubliczna, a 
powiat wałbrzyski sprawuje nad nią bardzo ograniczony nadzór. Dodał,  że powiat przekazuje 
szkole dotację w wysokości 1/12. Następnie odniósł się do problemu z jednostkami OSP w 
Czarnym Borze i powiedział,  że odbyły się w tej kwestii  spotkania starosty wałbrzyskiego 
zarówno z przedstawicielami OSP, jak również z wójtem Czarnego Boru. Wójt gminy Czarny 
Bór wyraził jasne stanowisko o konieczności podpisania z jednostkami stosownych umów. 
Dodał, że taka umowa została już podpisana z jedną jednostką Ochotniczej Straży Pożarnej. 
Wspomniał, że na terenie gminy Czarny Bór działa pięć jednostek OSP. 

Radny Jarosław Buzarewicz zapytał czy spotkania, o których powiedział pan wicestarosta 
były protokołowane. 

Wicestarosta  Powiatu  Wałbrzyskiego  Krzysztof  Kwiatkowski odpowiedział,  że  ze 
spotkania przy udziale wójta gminy nie sporządzano protokołu. Dodał, że były to rozmowy o 
charakterze partnerskim. 

Radny Andrzej Lipiński zwrócił się do Zarządu z sugestią, aby zamiast drogi prowadzącej 
do  Sokołowska  przekazać  gminie  Mieroszów drogę  przez  wieś  w  Golińsku.  Zwrócił  się 
następnie z  sugestią  o wyremontowanie ok.  200 metrów chodnika przy ul.  Sportowej  na 
terenie gminy Mieroszów.  

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski w odniesieniu do remontu 
chodnika przy ul. Sportowej zapewnił, że zadanie to zostanie wykonane. Następnie nawiązał 
do  sprawy  związanej  z  nielegalnym  wysypiskiem  śmieci  na  terenie  Gminy  Mieroszów  i 
zwrócił  się  do  radnego  Andrzeja  Lipieńskiego,  aby  podjął  rozmowy  z  burmistrzem 
Mieroszowa mające na celu wystąpienie gminy Mieroszów do Wojewódzkiego Inspektora 



Zarządzania  Kryzysowego.  Przypomniał,  że  powiat  w  tej  kwestii  dokonał  wszelkich 
niezbędnych wystąpień. 

Więcej uwag nie zgłoszono.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 
Powiatu Józef Piksa zamknął wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu 
oraz   Komisji  Oświaty,  Polityki  Społecznej  i  Promocji  Powiatu.  Na  tym  protokół 
zakończono.

  Przewodnicząca Komisji 
Oświaty, Polityki Społecznej 

      i Promocji Powiatu 
              /-/

       Grażyna Owczarek
       

Załącznik: nagranie z posiedzenia Komisji przechowywane na nośniku CD. 

Protokół sporządziły:

Violetta Muszyńska 
Główny Specjalista

Anna Gromniak
Inspektor 


